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fört vid Utbildningsnämndens sammanträde torsdagen den 13 
juni 2024 kl. 16:30-16:45, Insikten, Hantverkargatan 2F 
 

Ledamöter Emilia Bjuggren (S) Ordförande 
Simon Froster Delbom (S) 
Anna Ekström (S) 
Emilio Reyes Ludwig (S) 
Ahmed Sharaf Abdi (V) 
Aida Badeli (MP) 
Hanna Werner (M) 
Erik Jonsson (M) 
Jan Jönsson (L) 
Viktor Risling (S) ersätter Tina Kratz (V) 
Jens Ahl (M) ersätter Andréa Hedin (M) 
Mats Johnsson (SD) ersätter Linnéa Vinge (SD) 
Michaela Zankl (C) ersätter Claes Nyberg (C) 
 

Ersättare Per Sohrabi (S) 
Oliver Björklund (MP) 
Emil Rapp (L) 
 

Övriga närvarande Gabriel Blomberg Borgarrådssekreterare 
Ebba Ringborg Borgarrådssekreterare 
Nils Annink Borgarrådssekreterare 
Lena Holmdahl Förvaltningschef 
Peter Bragner Avdelningschef 
Joachim Håkansson Avdelningschef 
Anette Burman Avdelningschef 
Ulrika Klemets Avdelningschef 
Petra Nergårdh Avdelningschef 
Niclas Westin Avdelningschef 
Eva-Li Littorin Enhetschef 
Carl Lidén Högselius Nämndsekreterare 
Mika Metso - Stabschef 
Magnus Sundin Personalföreträdare 
 

Justerare Emilia Bjuggren (S), Hanna Werner (M) 
 
 

Paragraf §§1-5, §§7-11, §15, §§18-23 
 

Sekreterare Carl Lidén Högselius 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) och Hanna Werner (M) utses att 
justera protokollet från dagens sammanträde. 
  
Justering av protokollet ska ske senast den 26 juni 2024. 
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§ 2 
Anmälan av protokoll  

Beslut  
  
2.1 Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 
förvaltningsgrupp den 4 juni 2024 
Protokoll från utbildningsförvaltningens förvaltningsgrupp den 4 
juni 2024 anmäls och läggs till handlingarna. 
  
2.2 Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens, 
förskolenämndens och SISAB:s råd för funktionshinderfrågor 
den 4 juni 2024 
Inget protokoll finns att anmäla utifrån att funktionshinderrådets 
möte den 4 juni 2024 ställdes in. 
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§ 3 
Anmälan av beslut från kommunfullmäktige, 
kommunstyrelsen och stadens nämnder inom nämndens 
verksamhetsområden  
UTBF 2024/228 
 

Beslut  
Beslut från kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens 
nämnder inom utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/228-10 Anmälan av beslut från 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och stadens nämnder 
juni 2024 

 UTBF 2024/228-10.1 KF § 14 Revisionsberättelser över de 
kommunala nämnderna 

 UTBF 2024/228-10.2 KF § 17 Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv 2024-2028 

 UTBF 2024/228-10.3 KF § 18 Heltid som norm 
 UTBF 2024/228-10.4 SOC § 13 Uppföljning av stadens lex 

Sarah-rapportering 
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§ 4 
Anmälan av delegationsbeslut och inkomna handlingar  
UTBF 2024/209 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden anmäler följande delegationsbeslut: 
  

1. Anmälan av delegationsbeslut inom 
utbildningsförvaltningen till och med den 3 juni 2024 
(bilaga a). 

2. Anmälan av anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002 
(bilaga b). 

3. Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av 
varaktig vistelse utomlands enligt ärendegrupp 407a (bilaga 
c). 

4. Anmälan av beslut om uppskjuten skolplikt enligt 
ärendegrupp 405 (bilaga d). 

5. Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 
behandling till och med den 3 juni 2024 (diarienummer 
4.3.2–2060/2023). Ärendet är ett samlingsärende i 
ärendehanteringssystemet Diabas som samlar de 
anmälningar och utredningar som gjorts av skolorna och där 
anmälan inte avser situationer mellan personal-elev, 
upprepade kränkningar eller kränkningar av sexuell 
karaktär. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/209-26 Sammanställning - Anmälan av 
delegationsbeslut och inkomna handlingar juni 2024 

 UTBF 2024/209-26.1 Bilaga a Delegationsbeslut till och 
med den 3 juni 2024 

 UTBF 2024/209-26.2 Bilaga b Anställningsbeslut juni 2024 
 UTBF 2024/209-26.3 Bilaga c Varaktig vistelse utomlands 
 UTBF 2024/209-26.4 Bilaga d Uppskjuten skolplikt juni 

2024 
 

Sida 6 (31)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 5 
Månadsprognos maj 2024  
UTBF 2024/1529 
 

Beslut  
Månadsrapporten för maj månad 2024 godkänns och läggs till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1529-8 Månadsprognos maj 2024 
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§ 7 
Nybyggnation av grundskola i Stora Sköndal  
Förslag till reviderat utredningsbeslut 
UTBF 2023/3006 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag om reviderat utredningsbeslut avseende projektet 
Nybyggnation av grundskola i Stora Sköndal till en 
utredningskostnad om totalt 7,9 mnkr, varav 4,9 mnkr är 
upparbetat. 

2. Utbildningsnämnden ger utbildningsförvaltningen i uppdrag 
att återkomma med förslag till inriktningsbeslut i ärendet. 

  
Reservation 
Mats Johnsson (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
SISAB har på beställning från utbildningsförvaltningen genomfört 
utredning och detaljplanearbete avseende ny skola årskurs F-9 för 
930 elever, inklusive anpassad grundskola, i Stora Sköndal. 
Parallellt har SISAB utfört utredning och detaljplanearbete åt 
idrottsförvaltningen avseende en fullstor idrottshall inom samma 
fastighet, som även skulle nyttjas av skolan för idrottsundervisning. 
På samma fastighet planeras även ett underjordiskt 
parkeringsgarage till Stockholm Parkering. 
  
Efter SISAB:s leverans av underlag för inriktningsbeslut kvartal 1 
2023 konstaterades att projektet behövde ses över då den totala 
investeringsutgiften för staden bedömdes vara för stor. Vid 
översynen av behovet är den nya inriktningen att idrottshallen, som 
skulle beställas av idrottsnämnden, ska utgå och ersättas med 
idrottssal inom skolbyggnaden. Garaget ska samplaneras med 
Stockholm Parkering som erhöll markanvisning för detta i oktober 
2023. Detaljplanen är försenad och förväntas att antas i juni 2024. 
  
De nya förutsättningarna innebär en besparing för staden men ökade 
hyresgrundande kostnader för utbildningsnämnden då idrottssalen 
ska inrymmas i skolbyggnaden. Dock utgår timhyra för idrottshall. 
  
I och med att en idrottssal planeras i stället för en nedgrävd fullstor 
idrottshall så bedöms riskerna bli lägre i såväl projektet som i 
kommande förvaltning. Utbildningsförvaltningen bedömer att det 
finns ett behov av den nya skolan då staden i enlighet med 
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skollagen, behöver säkerställa en skola nära hemmet. Dessutom 
saknar området högstadieplatser och tidsbegränsade lokaler med 
432 platser kommer att avvecklas i området. Behovet av den nya 
skolan uppstår 2029 och förvaltningen behöver se över hur behovet 
ska täckas då den nya skolan i och med detta omtag har förskjutit 
färdigställande till 2032. 
  
SISAB och förvaltningen föreslår att utreda de nya 
förutsättningarna, vilket medför en total utredningskostnad om 7,9 
mnkr och föranleder behov av ett reviderat utredningsbeslut. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts gemensamt av Skolfastigheter i Stockholm AB 
och utbildningsförvaltningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Mats Johnsson (SD) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt 
Sverigedemokraternas (SD) förslag till beslut enligt följande: 
  

1. Att förvaltningens förslag återremitteras. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Stockholm är den kommun med sämst kvadratmeter skolgård 
per elev i hela Sverige. Samtidigt är lek och rörelse en viktig 
del av barns utveckling och tillräckliga skolgårdsytor en 
förutsättning för att barn ska kunna leka och röra på sig under 
rasterna. Boverket menar att ett rimligt mått på friyta är 30 
kvm per elev i grundskolan, vilket staden bör eftersträva att 
uppnå. 
  
Detaljplanen medger en friyta om knappt 10 kvm/barn vilket 
kraftigt understiger Boverkets rekommendationer. Vi menar 
att det är ansvarslöst att fortsätta bygga skolor utan 
tillräckliga skolgårdsytor. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: ett förslag om återremiss från Mats Johnsson 
(SD) och ett förslag från förvaltningen. Ordföranden prövar 
först förslaget om återremiss mot att ärendet ska avgöras idag och 
finner att utbildningsnämnden beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
Därefter konstaterar ordföranden att det fortsatt finns ett förslag till 
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beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden finner att 
utbildningsnämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Hanna Werner med flera (M) och Michaela Zankl (C) anmäler ett 
särskilt uttalande enligt följande: 
  

Stora Sköndal utgör ett av Stockholms mest omfattande 
stadsutvecklingsområden som kommer att innebära tusentals 
nya bostäder i söderort. När Stockholm växer behövs även 
infrastruktur och tillgång till välfärden och service. Staden 
har de kommande åren en hög investeringstakt i alla former 
av kommunal infrastruktur vilket kräver disciplinerad 
kostnadskontroll, något som staden historiskt har brustit i. 
Konsekvenserna av omfattande fördyringar är att resurser 
som hade kunnat nyttjas i välfärdens kärna istället går åt till 
att betala finansiella kostnader. Vi ser positivt på att förslaget 
kring det reviderade utredningsbeslutet för en ny skola i Stora 
Sköndal bedöms innehålla lägre risker i såväl projektering 
och kommande förvaltning. Vi vill understryka vikten av 
strikt kostnadskontroll under projektets samtliga skeden 
framgent för att undvika fördyringar och att resurser som 
borde tillfalla elevernas undervisning inte tvingas användas 
till hyror och finansiella kostnader. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/3006-36 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Nybyggnation av grundskola i Stora Sköndal 

 UTBF 2023/3006-37 Reviderad utredningsoffert, Ny skola 
Stora Sköndal 
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§ 8 
Kista grundskola - köksrenovering  
Förslag till genomförandebeslut 
UTBF 2023/266 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag att genomföra underhållsåtgärder av kök på Kista 
grundskola till en hyresgenererande projektkostnad på cirka 
34,2 mnkr och med en tillkommande hyreskostnad år ett på 
cirka 1,8 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsens 
ekonomi- och trygghetsutskott om godkännande att 
genomföra underhållsåtgärder av kök på Kista grundskola 
till en hyresgenererande projektkostnad på cirka 34,2 mnkr 
och med en tillkommande hyreskostnad år ett på cirka 1,8 
mnkr. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Köket på Kista grundskola har uppnått sin tekniska livslängd. Det är 
svårt att uppfylla god hygien och en god arbetsmiljö. Köks-
utrustningen är gammal och hela köket måste genomgå ett totalt 
underhåll. Förvaltningen föreslår därför att utbildningsnämnden 
beslutar om att genomföra underhållsåtgärder av köket. I och med 
detta projekt säkerställs det att köket följer myndighetskraven för att 
fortsättningsvis kunna servera mat till eleverna på Kista grundskola. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
utbildningsförvaltningens förslag att genomföra underhållsåtgärder 
av kök på Kista grundskola till en hyresgenererande projektkostnad 
på cirka 34,2 mnkr och med en tillkommande hyreskostnad år ett på 
cirka 1,8 mnkr. Fortsatt ansöker utbildningsnämnden hos 
kommunstyrelsens ekonomi- och trygghetsutskott om godkännande 
att genomföra underhållsåtgärder av kök på Kista grundskola till en 
hyresgenererande projektkostnad på cirka 34,2 mnkr och med en 
tillkommande hyreskostnad år ett på cirka 1,8 mnkr. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 
grundskoleavdelningen i samarbete med Micasa, representanter från 
skolan samt samordnande huvudskyddsombud. Samråd har 
genomförts med stadsledningskontoret. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/266-42 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Kista 
grundskola Köksrenovering 

 UTBF 2023/266-43 Förslagshandlingsrapport, 2024-03-13 
 UTBF 2023/266-44 Köpenhamn - Hyresoffert inför 

genomförandebeslut 
 UTBF 2023/266-45 Köpenhamn 1 - Hyressammanställning 

inkl. hyrestillägg - 2024-04-03 (SEKRETESS) 
 UTBF 2023/266-46 Bilaga - Risker och osäkerhetsfaktorer 

(SEKRETESS) 
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§ 9 
Ändringar i delegationsordningen för 
utbildningsnämnden  
UTBF 2024/1106 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslagen till ändringar i 

delegationsordningen för utbildningsnämnden i enlighet 
med utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden delegerar samtliga beslut i 
delegationsordningen till utbildningsdirektören. 
Utbildningsdirektören beslutar om vidaredelegation. 

3. Ändringarna i delegationsordningen träder i kraft den 1 
augusti 2024. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen arbetar ständigt med att uppmärksamma 
behov av förändringar och uppdateringar av utbildningsnämndens 
delegationsordning utifrån bland annat förändrad lagstiftning och 
nödvändiga uppdateringar av redaktionell karaktär. Stadsrevisionen 
har därtill uppmärksammat förvaltningen på brister när det gäller 
anmälan av viktiga delegationsbeslut till nämnden, något som 
förvaltningen arbetat med att åtgärda. För att öka anmälningsgraden 
föreslår förvaltningen därför att ett nytt tydligare format för 
delegationsordningen antas som ska underlätta för användaren att 
förstå vem som har rätt att fatta beslut på delegation och vilka beslut 
som behöver anmälas till nämnden. 
  
Vidare föreslår förvaltningen att anmälningsskyldigheten tas bort 
för vissa ärendegrupper, så att det ska vara tydligare vilka ärenden 
som är viktiga att anmäla till nämnden, till exempel för att ett beslut 
ska vinna laga kraft. Förvaltningen föreslår också ett antal 
förändringar av befintliga delegationer vilka redovisas i 
tjänsteutlåtandet. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens förslag till ändringar i 
delegationsordningen för utbildningsnämnden i enlighet med 
förvaltningens tjänsteutlåtande med tillhörande bilaga. Fortsatt 
föreslår förvaltningen att nämnden delegerar samtliga beslut i 
delegationsordningen till utbildningsdirektören och att 
utbildningsdirektören beslutar om vidaredelegation. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med övriga avdelningar inom utbildningsförvaltningen. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1106-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ändringar i delegationsordningen för utbildningsnämnden 

 UTBF 2024/1106-2 Bilaga - Delegationsordning 
utbildningsnämnden 
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§ 10 
Tillämpningsanvisningar för Stockholms stads fritidshem 
och öppen fritidsverksamhet  
Förslag till reviderade tillämpningsanvisningar 
UTBF 2023/4402 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner de reviderade 

tillämpningsanvisningarna för Stockholms stads fritidshem 
och öppen fritidsverksamhet. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ”Tillämpningsanvisningar 
för Stockholms stads fritidshem och öppen 
fritidsverksamhet”, UTBF 2023/4402 ersätter tidigare 
version, dnr. 1.3.2-5777/2019. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har gjort en översyn av gällande 
anvisningar för intagning och plats i stadens fritidshem och öppen 
fritidsverksamhet. 
  
I de nuvarande anvisningarna för intag och plats i stadens fritidshem 
används begrepp och hänvisningar som inte längre stämmer överens 
med skrivningar i gällande läroplan (Lgr 22), FN:s konvention om 
barnets rättigheter (Barnkonventionen) och skollagen. 
Anvisningarna har därför reviderats för att överensstämma med 
dessa samt i några fall förtydligats. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förslaget till reviderade tillämpningsanvisningar för 
Stockholms stads fritidshem och öppen fritidsverksamhet samt 
beslutar att dessa anvisningar ska ersättare tidigare version. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 
stadsledningskontoret. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4402-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Tillämpningsanvisningar för intag och plats i fritidshem och 
öppen fritidsverksmhet  

 UTBF 2023/4402-2 Tillämpningsanvisningar FTH 
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§ 11 
Anmälan till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2024  
UTBF 2024/1891 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens anmälan 
av följande enheter som tävlande i klassen Skola i Stockholms stads 
kvalitetsutmärkelse 2024: Eiraskolan, Katarina Norra Skola, 
Kvarnbyskolan och Hedvig Eleonora Skola. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kvalitetsutmärkelsen är en del av Stockholms stads systematiska 
kvalitetsarbete, som ska stimulera och uppmuntra verksamheterna 
att utveckla sin kvalitet och öka servicen och nyttan för 
stockholmarna. Genom att delta i utmärkelsen ges verksamheterna 
möjlighet att få sitt kvalitetsarbete värderat och bedömt av externa 
examinatorer som ett led i fortsatt utveckling. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
förvaltningens anmälan av följande enheter till att delta i klassen 
Skola i Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2024: Eiraskolan, 
Katarina Norra Skola, Kvarnbyskolan och Hedvig Eleonora Skola. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1891-1 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Anmälan till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2024 
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§ 15 
Årsrapport 2023  
Remiss från stadsrevisionen, RVK 2024/35 
UTBF 2024/1855 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det som sitt yttrande till 
stadsrevisionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsrevisionen granskar varje år utbildningsnämndens verksamhet 
och har överlämnat årsrapporten för 2023 till nämnden för yttrande. 
  
Utbildningsnämndens ekonomiska resultat bedöms, utifrån 
genomförd granskning, som i allt väsentligt tillfredsställande. 
Revisionen bedömer att det verksamhetsmässiga resultatet är delvis 
tillfredsställande. Målen för ”Ett Stockholm som håller samman 
med en stark och jämlik välfärd”, ”Ett grönt och fossilfritt 
Stockholm som leder till en rättvis klimatomställning” samt målen 
som omfattar nämndens kärnverksamhet uppnås delvis. Vidare har 
revisionen identifierat vissa brister i nämndens interna kontroll. 
Nämnden behöver bland annat säkerställa efterlevnad av data-
skyddsförordningen och att delegationsbeslut anmäls i enlighet med 
regelverket. 
  
Utbildningsförvaltningen arbetar systematiskt för att förbättra 
internkontrollen. Arbetet pågår på förvaltningens alla 
ledningsnivåer. Angivna uppdrag och aktiviteter i 
verksamhetsplanen har genomförts som planerat liksom andra 
insatser som anknyter till nämndens prioriterade områden för 
skolverksamheten. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som 
sitt yttrande till stadsrevisionen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med förvaltningens övriga avdelningar. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1855-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Stadsrevisionens årsrapport 2023 för utbildningsnämnden 

 UTBF 2024/1855-1 Remiss - Årsrapport 2023 från 
Stadsrevisionen (1/2) 

 UTBF 2024/1855-3 Utbildningsnämnden Revisionsberättelse 
2023 
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§ 18 
Motion angående judiskt liv i Stockholm  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/150 
UTBF 2024/826 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
  
Reservationer 
Hanna Werner med flera (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag till beslut som redovisas under 
protokollets rubrik "Förslag till beslut". 
  
Jan Jönsson (L) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
  
Michaela Zankl (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag till beslut som redovisas under protokollets rubrik 
"Förslag till beslut". 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har fått motionen ”Angående judiskt liv i 
Stockholm” av Andréa Hedin (M) på remiss från kommunstyrelsen. 
I motionen uppmärksammas förberedelserna för firandet av 250 år 
judiskt liv i Sverige. I motionen betonas att firandet av judiskt liv i 
Sverige är särskilt angeläget med tecken på en ökande antisemitism 
och ett hårdnande omvärldsläge. Det är därför, menar motionären, 
av särskild vikt att uppmärksammandet och firandet kommer många 
till del och är tillgängligt i flera forum såväl i det offentliga rummet 
som med material och pedagogiskt stöd tillgängligt i anslutning till 
skoldagen och med berörda moment i undervisningen. 
  
Demokratistärkande insatser för att motverka antisemitism och 
rasism är viktiga delar av skolans uppdrag. Det har även varit ett 
prioriterat område för utbildningsförvaltningen under lång tid där 
förvaltningen i sin organisation stöttar skolorna i det ständigt 
pågående arbetet. Förvaltningen kommer att på alla sätt stödja 
förberedelserna för det judiska jubileumsåret och bidra till att 
uppmärksamma firandet av 250 år av judiskt liv i Sverige. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
gymnasieavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Hanna Werner med flera (M), Jan Jönsson (L) och Michaela Zankl 
(C) föreslår att utbildningsnämnden beslutar enligt Moderaternas 
(M), Liberalernas (L) och Centerpartiets (C) förslag till beslut enligt 
följande: 
  

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Under 2024 förbereds firandet av 250 år judiskt liv i Sverige, 
ett firande som kommer att ske under 2025. Tyvärr sker detta 
samtidigt som antisemitismen växer i samhället. Stockholm 
ska vara en öppen, tolerant och medmänsklig stad där judiskt 
liv ska kunna utvecklas i minst 250 år till. Öppenheten i 
samhället får aldrig tas för givet vilket är tydligt när 
anmälningarna om händelser med antisemitistiska motiv ökar. 

  
Förslaget till en nationell strategi för att stärka judiskt liv i 
Sverige konstaterar att kommunerna har en central roll i 
arbetet med den judiska minoriteten eftersom de ansvarar för 
verksamheter som är avgörande för ett stärkt judiskt liv, till 
exempel kultur, skola, modersmålsundervisning, äldreomsorg 
och trygghet. I dag arbetar kommunerna i lägre utsträckning 
med minoritetspolitik riktad mot den nationella minoriteten 
judar jämfört med de andra minoriteterna. 
Uppföljningsmyndigheterna har påtalat att judar får minst 
tillgång till sina minoritetsrättigheter på kommunal och 
regional nivå jämfört med andra nationella minoriteter och att 
den judiska minoriteten har sämre möjligheter till inflytande i 
frågor som är av betydelse i kommuner och regioner. 

  
Judiskt liv i Stockholm har starkt bidragit till den stad vi har 
idag och det är angeläget att vi bidrar till att bygga en grund 
för ytterligare 250 år av judiskt liv i Stockholm. Det 
försämrade omvärldsläget och den växande antisemitismen i 
samhället kräver att Stockholms stad höjer sina ambitioner 
kring uppmärksammandet av judiskt liv och därför bör 
motionen tillstyrkas. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett gemensamt förslag 
från Hanna Werner med flera (M), Jan Jönsson (L) och Michaela 
Zankl (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner att 
nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/826-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion angående judiskt liv i Stockholm 

 UTBF 2024/826-1.1 Motion angående judiskt liv i 
Stockholm 
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§ 19 
Motion om att se över och omprioritera stadens 
kostnader avseende medieköp och kommunikation  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/258 
UTBF 2024/1458 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har fått motionen ”Motion av Jan Jönsson (L) 
om att se över och omprioritera stadens kostnader avseende 
medieköp och kommunikationskonsulter” på remiss från 
kommunstyrelsen. Motionären föreslår att staden ska se över och 
omprioritera stadens kostnader avseende medieköp och 
kommunikation samt initiera en översyn av efterlevnaden av 
stadens riktlinjer för representation och mutor samt uppdatera 
policyn. 
  
Utbildningsförvaltningen framför i svaret att nämnderna ansvarar 
för att följa upp den interna kontrollen för bland annat 
representation och mutor. Förvaltningen är positiv till att se över 
policyn för mutor och representation, bland annat för att risken för 
otillåten påverkan bedöms ha ökat inom hela samhället. I övrigt har 
förvaltningen inga synpunkter på motionens förslag om att 
genomföra en fördjupad kartläggning av stadens kostnader 
avseende kommunikationskonsulter och medieköp. För 
utbildningsnämndens del utgör detta en mycket liten andel av 
förvaltningens totala kostnader. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samarbete med avdelningen för personal och kompetens samt 
kommunikationsenheten. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi gläds åt förvaltningens positiva inställning till vår motion 
och ser fram emot att majoriteten bifaller vår motion när den 
når Kommunstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1458-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att se över och omprioritera stadens kostnader 
avseende medieköp och kommunikation 

 UTBF 2024/1458-1.1 Motion om att se över och 
omprioritera stadens kostnader avseende medieköp och 
kommunikationskonsulter. 
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§ 20 
Motion om att staden skall ta fram ett eftervårdsprogram 
för omhändertagna och placerade barn  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/278 
UTBF 2024/1580 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om att staden skall ta 
fram ett eftervårdsprogram för omhändertagna och placerade barn” 
av Jan Jönsson (L) till utbildningsnämnden för yttrande. Motionären 
vill se ett större fokus på uppföljning av hur det går för barn och 
unga efter vårdtidens slut. Motionären vill även se rutiner för att 
säkerställa att utslussning av de placerade barnen och unga sker 
med barnets bästa i fokus och även möjliggöra stöd efter att barnet 
fyllt 18 år. 
  
Utbildningsnämnden samverkar på flera nivåer med socialtjänsten i 
arbetet med placerade barns och ungas skolgång. Arbetet sker till 
exempel inom ramen för SAMS (samverkan socialtjänst och skola 
för placerade barn), SkolFam (Skolstöd för barn i familjehem) samt 
Skolsamordnare för placerade barn och unga. I den nya 
socialtjänstlagen tydliggörs dessutom socialnämndens ansvar för 
uppföljning för barn som placerats i familjehem, skyddat boende 
och eller hem för vård och boende (HVB). Sedan 2022 finns 
obligatorisk uppföljning för barn som placerats med stöd av lag med 
särskilda bestämmelser för vård av unga (LVU). 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
gymnasieavdelningen och avdelningen för lärande och elevhälsa. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi välkomnar förvaltningens positiva gensvar på vår motion. 
Vi kan konstatera att en hel del görs på detta område, men att 
resultaten bevisligen är undermåliga. Därför är det beklagligt 
att majoriteten avslagit våra förslag när det gäller 
uppföljningen av omhändertagna och placerade barns 
skolresultat, hälsa och tandstatus. Den rödgröna majoriteten 
har tyvärr också avslagit vårt förslag om ett 
eftervårdsprogram. De får dock en ny chans att bifalla 
motionen när den når Kommunstyrelsen, med fördel kan de 
där ta inspiration från utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1580-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att staden skall ta fram ett eftervårdsprogram för 
omhändertagna och placerade barn 

 UTBF 2024/1580-1.1 Motion om att staden skall ta fram ett 
eftervårdsprogram för omhändertagna och placerade barn 
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§ 21 
Motion om att utreda behovet av en ny sporthall i 
Mälarhöjden  
Remiss från kommunstyrelsen, KS 2023/1296 
UTBF 2024/2174 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motionen om att utreda behovet 
av en ny sporthall i Mälarhöjden” av Anette Hellström (M) till 
utbildningsnämnden för yttrande. I motionen föreslås byggnation av 
en ny hall på den befintliga fotbollsplanen vid Mälarhöjdens skola, 
alternativt vid den nya, planerade skolan i Mälaräng. 
  
Utbildningsförvaltningen delar uppfattningen att tillgången till 
idrottslokaler för de kommunala grundskolorna i området, är 
begränsad i dagsläget. Under en kommande period, väntas ett 
minskat barn- och elevunderlag i området, samtidigt som det 
renoveras och byggs flera nya hallar i stadsdelsnämndsområdet. På 
grund av detta, bedömer förvaltningen att tillgången till 
bokningsbara timmar för de kommunala grundskolorna i området, 
sannolikt kommer att öka. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samråd med grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
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finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Det råder en stor anläggningsbrist i söderort, samtidigt som 
befolkningen väntas växa kraftigt i södra delarna av 
Stockholm. Därför är vi positiva till att staden utreder frågan 
om fler idrottshallar i Söderort. Samtidigt vet vi att det 
nuvarande styrets ensidiga fokus på Järva har bidragit till att 
resurser till denna del av staden inte prioriteras. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/2174-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att utreda behovet av en ny sporthall i 
Mälarhöjden 

 UTBF 2024/2174-1.1 Motion om att utreda behovet av en ny 
sporthall i Mälarhöjden 
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§ 22 
Regionala särskilda undervisningsgrupper (RSU)  
Svar på skrivelse från Claes Nyberg m.fl. (C), Andrea Hedin 
m.fl. (M), Jan Jönsson m.fl. (L) 
UTBF 2024/1944 
 

Beslut  
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har tagit emot en skrivelse från Claes Nyberg 
m.fl. (C), Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson m.fl. (L) med 
frågor om tillgången till stadens regionala särskilda 
undervisningsgrupper (RSU) respektive tillgången till lokala 
särskilda undervisningsgrupper (SU). 
  
Staden har i dagsläget femton RSU-enheter fördelat över nio 
stadsdelar. Antalet RSU-grupper har ökat med tio enheter sedan 
2021 och antalet platser i RSU-grupperna har under samma tid ökat 
från 81 till 163 platser. Utbyggnaden fortsätter under 2024. Som 
utgångspunkt tar RSU-enheterna emot elever utifrån elevens behov, 
utan krav på en specifik diagnos eller särskilda svårigheter. 
  
Antalet platser i lokala särskilda undervisningsgrupper bestäms 
utifrån vilket behov som finns. Under de senaste åren har det skett 
en kraftig utbyggnation av antalet platser i SU-grupper, från cirka 
300 elevplatser 2021 till över 1000 elevplatser 2023. Idag finns det 
SU-grupper på 114 av stadens 142 kommunala grundskolor. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 
avdelningen för ekonomi och styrning. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 4 juni 2024. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslår att utbildningsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Michaela Zankl (C), Jan Jönsson (L) och Hanna Werner med flera 
(M) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi vill börja med att tacka förvaltningen för svaret på vår 
skrivelse. Det är mycket glädjande att arbetet med att etablera 
regionala särskilda undervisningsgrupper i varje stadsdel går 
framåt, ett beslut som fattades under Alliansens styrning 
föregående mandatperiod. I förvaltningens svar framgår att 
tio av elva stadsdelar har RSU-enheter, även om vissa 
stadsdelar har valt att ha gemsamma grupper med en annan 
stadsdel. När vi fattade beslutet om att inrätta RSU-grupper i 
varje stadsdel var syftet att samla kompetens och kunna 
erbjuda ett mindre sammanhang för elever med omfattande 
behov. Det är dock bekymmersamt och mot politiskt fattade 
beslut att Norra innerstaden varken har eller, som vi tolkar 
det, planerar för att införa RSU-grupp i sin stadsdel. Var du 
bor eller går i skolan ska inte vara avgörande för vilket stöd 
du kan få och vi menar att den specialkompetens som samlas 
i de regionala särskilda undervisningsgrupperna är svår att 
matcha i varje enskild skola. Med det sagt så tycker vi såklart 
att det är positivt att rektorerna i Norra innerstaden finner att 
de behov som nuvarande elever har tillmötesgås fullgott i 
respektive hemskola. Vi ser dock en risk med att Norra 
innerstaden inte har ett etablerat samarbete med någon annan 
stadsdel för att kunna möta upp andra eventuella behov som 
kan uppstå, till exempel när nya elever tillkommer. Det finns 
en potentiell risk att elever med omfattande stödbehov 
hamnar i kläm. Vi vill därför uppmana till att Norra 
innerstaden säkerställer att deras elever har tillgång till RSU-
grupp om behovet skulle uppstå. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2024/1944-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Regionala särskila undervisningsgrupper (RSU) 

 UTBF 2024/1944-1 Skrivelse från M, L och C Skrivelse om 
stadens Regionala särskilda undervisningsgrupper  
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Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-13 

§ 23 
Övriga frågor  

Beslut  
  
Skrivelser för beredning 
Utbildningsnämnden överlämnar följande skrivelser till 
utbildningsförvaltningen för beredning: 
  

 Skrivelse från Liberalerna angående intag för resursskolor 
 Skrivelse från Liberalerna om arbetet för elever med 

funktionsnedsättning 
  
Fråga om årsrapport 2023 
Hanna Werner (M) ställer en fråga angående Stadsrevisionens 
årsrapport för utbildningsnämnden 2023. Frågan besvaras av 
utbildningsdirektör Lena Holmdahl. 
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